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§ 1  
Mötets öppnande 

Då ordinäre ordförande Marie Arsenian-Henriksson deltar på distans är Christian Giske 

ordförande och hälsar välkommen samt förklarar dagens möte öppnat. 

§ 2  
Justering av dagens protokoll 

Camilla Svensson utses att jämte ordförande justera dagens protokoll. 

§ 3  
Godkännande av föredragningslista 

Föredragningslistan godkänns. 

§ 4  
Anmälan av föregående protokoll 

Protokoll 2024-06-19 (sammanträde) är utsänt.  

§ 5  
Anmälan av ordförandebeslut 

2024–2 Beslut om prioritering av projektansökningar till Knut och Alice Wallenbergs 
Stiftelse 2024 

2024–9 Beslut om interna prioriteringsprocesser för ansökningar om projektanslag 
hos MMW och MAW 2024 

2024–10  Beslut om intern prioriteringsprocess för ansökningar till Wallenberg 
Academy Fellows 2019 Förlängning 

2024–19  Beslut om intern prioritering av ansökningar om projektanslag till MMW och 
MAW 2024 

2024–32  Uppdragsbeskrivning arbetsgrupp förutsättningar för klinisk forskning och 
forskarutbildning 

2024–38  Ordförandebeslut Stiftelsen Söderström-Königska 2024 

 

Ordförandebesluten läggs till handlingarna. KF ber samordnaren att säkerställa att framtida 
beslut tas upp närmare i tid till när de är aktuella. 

§ 6  
Aktuellt i rekryteringsnämnden och uppdatering kring KI:s meritportfölj 
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Jesper Lagergren informerar kring uppdraget från Fakultetsnämnden att uppdatera 

meritportföljen. Ambitionen är att modernisera och förenkla inte bara själva portföljen utan 

även de anvisningar som hör till. Utkastet presenteras för fakultetsnämnden i september 

2024 och ska sedan ut på remiss. KF är en remissinstans liksom arbetsgruppen för öppen 

vetenskap. Målet är att den nya portföljen ska användas från 1 januari 2025 

En diskussion följer kring ribborna som finns i anvisningarna till läraranställningar och 

föredragande informerar kring hur de används i rekryteringen. Ett flertal ledamöter 

framhåller att ribborna ibland uppfattas som behörighetskrav, vilket kan avskräcka 

potentiella sökande. Föredragande menar att man inte har som avsikt att ändra i ribborna 

nu, men att detta möjligtvis är något som kan ses över i nästa steg. 

Andra ämnen som diskuteras är befordran från biträdande lektor till lektor, svenska som 

språkkrav, pedagogisk bedömning och bedömning av kvalitet på publikationer/tidskrifter, 

att det ofta är otydligt vad anställningen vid KI innebär i annonser (ex. paket/ryggsäck) samt 

vad KI gör för att öka antalet kvinnliga professorer. 

Jesper redogör vidare för arbetet i Rekryteringsnämnden (RN) och rekryteringar generellt 

vid KI. En utmaning är att det tar väldigt lång tid från ax till limpa i en rekrytering. RN har inte 

längre kö till sina möten, bland annat på grund av införande av beredningsgrupper som kan 

ta en del beslut. Väntetiderna finns ofta på institutionerna, kopplat till att ta fram en annons, 

hitta sakkunniga (samt att få dessa att leverera i tid). När det gäller förenade anställningar är 

detta än mer tidskrävande. 

Föredragande beskriver ett antal ytterligare utmaningar kopplade till rekryteringen: 

rekryteringar som avbryts, väldigt smala utlysningar – där ofta bara en person går till 

intervju. Föredragande framhåller att institutionen via prefekten är med i processen och bör 

tidigt flagga om de ser problem med en kandidat. Det går även att ha samarbetsförmåga 

som ett kriterium vid anställningar, så en person som inte uppfyller de kriterierna skulle få 

lägre på det området. 

För att möta dessa utmaningar efterlyser föredragande en strategisk översyn av vilka 

lärartjänster som det finns behov av på KI och vilka ämnen som bör prioriteras. RN har idag 

inte mandat att säga nej på grund av lågprioriterat ämne eller att det redan finns ett stort 

antal professorer i samma område. 

§ 7  
Om stora databaser på KI institutioner    

Claes Frostell informerar i ärendet som rör stora databaser vid KI. Föredragande påtalar att 

ett flertal konflikter har uppstått kring databaserna. Konflikterna rör huvudsakligen vem som 

har tillgång till databaserna, men även oenigheter kring författarskap, att omnämnas med 

mera. Föredragande framhåller vidare att han som vetenskapligt ombud upplever det som 

otydligt hur dessa konflikter ska hanteras och av vem. 

Diskussion följer kring en rad ämnen, bland annat roll för prefekterna att hantera 

konflikterna, men även rektor och prorektor. Uppstår konflikterna för att det saknas 
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riktlinjer/regelverk eller för att forskarna ignorerar eller inte känner till dessa? Flera 

ledamöter påtalar att det är utmanande för forskare att navigera i alla regelverk och 

blanketter. Det framhålls att det är centralt med ett tidigt och anpassat stöd i processen 

med att ta fram ett avtal kring databaser. 

KF ber RDO att titta vidare på denna fråga och sedan återkoppla till föredragande. Det lyfts 

också att en handlingsplan för öppen vetenskap är på gång. 

§ 8  
Översyn och utveckling av KI:s organisation för etikstöd   

Philip Malmgren föredrar ärendet. Det är ett flertal utvecklingsprojekt som är pågående 

inom ramen för översynen av KI:s organisation för etikstöd. Förbättringspotential har 

identifierats inom en rad områden, bland annat upplevs organisationen idag som otydlig 

och det brister i kontakten mellan kärnverksamheten och stödverksamheten. Översynen 

ska ge svar på hur vi kan få en mer effektiv kommunikation och samarbete. Framöver ska 

även etikfrågorna tydligare följas upp i kvalitetssystemet.  

Det finns en förhoppning om att ett underlag för översynen ska kunna levereras till 

fakultetsnämnden under hösten. Det kompliceras något av att nytt förslag till 

etikprövningslag är på gång.  

Kommittén ser fram emot en uppdatering i frågan när mer underlag finns. 

§ 9  
Aktuellt klinisk forskning       

Viktoria Svensson uppdaterar KF om aktuella frågor gällande klinisk forskning och 

samarbetet med hälso- och sjukvården: nya chefstillsättningar inom Region Stockholm och 

ärenden på sammanträden i forskningsrådet (FR) och ledningsgruppen (LG). FR möte i 

september: bl.a. tilldelning av medel i core-facilitetsutlysningen, postdok- och 

docentprogram och uppföljning av satsningen på forskning i primärvården. Postdok- och 

docentprogram för kliniska forskare är öppna för ansökningar till och med 1/10. På 

kommande LG ska bland annat förslag till ALF-budgeten för 2025 beslutas. 

Diskussion följer kring avsatta medel för postdok-programmet och en ledamot lyfte 

betydelse av en forskarmånad för postdok. Marie Arsenian-Henriksson tar med sig detta till 

FR för vidare diskussion. 

Ordförande informerar kring arbetsgruppen för förutsättningar för klinisk forskning och 

frågar KF om det finns någon ledamot som är intresserad av att delta. Richard Rosenquist 

Brandell anmäler sig och ersätter därmed Caroline Graff, som i stället nu ingår i gruppen B2. 

 

§ 10  
Återapportering från SFO-styrgrupper på KF 14/10  

Carl Sundström informerar om att representanter från SFO-styrgrupperna kommer att 

närvara på nästa KF-sammanträde och efterlyser input kring vad KF vill diskutera med dem. 
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Under föregående två år har KF tagit in återrapportering från SFO-styrgrupperna, men i år 

har de endast lämnat en kort reflektion bl.a. om uppföljningarnas användning, och nu är de 

inbjudna till KF för en längre diskussion. KF menar att det inte är nödvändigt att SFO:erna 

gör utförliga presentationer av verksamheterna, utan efterlyser resonemang kring vilka 

deras största utmaningar är (utöver långsiktig finansieringsgaranti), samt vilka insatser de är 

mest stolta över. KF vill också veta mer kring hur de ser på sina respektive ämnesområden, 

känner de ett ansvar för hela området? 

§ 11  
Genomgång och diskussion kring utlysning av nätverken  

Christian Giske går igenom resultatet i utlysningen av interdisciplinära nätverk. Det kom in 

49 ansökningar och efter bedömning i arbetsgruppen för utlysningar har 23 nätverk gått 

vidare till en andra bedömningsomgång. Föredragande bjuder in KF att ge återkoppling kring 

processen framåt.  

Flera ledamöter framhåller att det är viktigt att nätverken inte ligger för nära SFO:erna. 

SFO:erna kan också uppmuntras att finansiera nätverk med kopplingar till sina områden. En 

annan möjlighet är att ge medel till fler nätverk, men lite mindre per nätverk. KF kan också 

äska mer medel från FN för att finansiera ytterligare nätverk. 

KF ber arbetsgruppen för utlysningar att återkomma med ett förslag på tilldelning och väg 

framåt till KF i oktober eller november. 

§ 12  
Uppföljning av myndighetskapitalet     

Marie Arsenian-Henriksson redogör för utvecklingen av de förslag för användning av 

myndighetskapitalet som KF tog fram på uppdrag av Fakultetsnämnden.  

 

§ 13  

Arbetsgrupp och annons för utseende av medicine och odontologie hedersdoktorer vid 

Karolinska Institutet 2025     

Anne Thyrfing föredrar ärendet som rör utseende av en arbetsgrupp för att utse 

hedersdoktorer och utformningen av annonsen. KF uppmuntrar arbetsgruppen att tänka in 

undervisning och utbildning när de gör sitt urval av hedersdoktorer.  

KF:s ledamöter uppmuntras också att ge förslag på nomineringar. 

Kommittén för forskning beslutar 

att godkänna bifogat förslag till arbetsgruppens sammansättning. 

att fastställa bifogat förslag till annons. 

att förklara paragrafen omedelbart justerad 
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§ 14 
Övriga frågor        16.50-17.00 

Christian Giske går igenom ett koppel övriga frågor. KF:s sammanträde 14/10 förlängs med 

en timme och börjar nu 12.00. Vidare har utlysningen för strategiska rekryteringar stängt 

och en ansökan har inkommit. Ansökan kommer att behandlas av arbetsgruppen för 

utlysningar. Rektors beslut om ny fördelning av statsanslaget för forskning lyftes vilket ledde 

till förslag att bjuda in två personer, Gunnar Gustafsson Wiss och Sten Linnarsson, för att gå 

igenom principen bakom den nya modellen och konsekvenser/risker som eventuellt 

identifierats. Slutligen informerar föredragande om en uppkommande översyn kring vilka 

ärenden som ska hanteras som ordförandebeslut respektive KF-ärende.  

Ordförande förklarar mötet avslutat. 

 

 

Anmälningsärenden/Information för kännedom (ej planerad föredragning) 

a) FN protokoll; länk 
b) KFU protokoll; länk   
c) KU protokoll; länk 
d) Forskningsrådet KI-Region Stockholm protokoll; länk 
e) Ledningsgruppen KI-Region Stockholm protokoll, länk 
f) Strategiska fokusområden KI; länk 
g) Budgetunderlag 2023–2025; länk 
h) Övergripande verksamhetsplan för KI 2023–2025; länk 
i) Regeringen vill säkerställa effektiv utvärdering av nya medicinska metoder i Sverige och 

EU; länk 
j) KI:s nya riktlinjer för djurbaserad forskning utomlands; länk 
k) Uppdragsavtal mellan Karolinska Institutet och Karolinska Institutet Holding AB (se 

bilaga) 
 

 

Vid protokollet 

Gustaf Cars 

Justeras Justeras 

Christian Giske Camilla Svensson 

 

https://medarbetare.ki.se/fakultetsnamnden-ledamoter-sammantradestider-och-protokoll
https://medarbetare.ki.se/kommitten-for-utbildning-pa-forskarniva
https://medarbetare.ki.se/protokoll-ku
https://ki.se/samverkan/forskningsradet-sammantradestider-och-protokoll
https://ki.se/samverkan/ledningsgruppen-ki-region-stockholm-sammantradestider-och-protokoll
https://medarbetare.ki.se/strategiska-fokusomraden-for-att-na-kis-vision
https://ki.se/om-ki/styrning-och-resultat
https://medarbetare.ki.se/verksamhetsplanering-och-uppfoljning
https://www.regeringen.se/pressmeddelanden/2024/08/regeringen-vill-sakerstalla-effektiv-utvardering-av-nya-medicinska-metoder-i-sverige-och-eu/
https://ki.se/en/comparative-medicine/for-researchers/animal-welfare-body-awb/animal-research-outside-the-eu
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